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Foundations and factors influencing the English Thought & Culture
المؤسسات والعوامل المؤثرة في الفكر والثقافة الإنجليزية 

1- Invasions الغزوات 
2-  Roman & Greek effects
تأثير الرومان واليونان

3- Religions (Judaism & Christianity)
الديانات (اليهودية , والمسيحية)  
4- Theories, Movements, & Revolutions
النطريات , الحركات , الثورات 
5-  Media & Technology
وسائل الإعلام والتكنولوجيا 

6- Geography and location
الجغرافيا والمكان 
7-  Contributions of other nations and cultures (like the Islamic and Arabic contributions)
7 - مساهمات من الأمم والثقافات الأخرى (مثل مساهمات الإسلامية والعربية)


Foundations and factors influencing the English Thought & Culture
المؤسسات والعوامل المؤثرة  في الفكر والثقافة الانجليزية 

Part 1: Invasions الغزوات ,
* Language affects thought and culture.
اللغة تؤثر في الفكر والثقافة .
* Origin and history of English.
أصل وتاريخ اللغة الانجليزية 
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Germanic Invasions الغزوات الجرمانية 
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Foundations and factors influencing the English Thought & Culture
المؤسسات والعوامل المؤثرة في الفكر والثقافة الانجليزية

   Part 2: Greek & Roman effects 
القسم 2:تأثير اليونان والرومان 

    English has borrowed many Greek words. This borrowing happened centuries before our current use of English.
الانجليزية تستعير الكثير من الكلمات اليونانية .هذه الاستعارة حدثت منذ قرون قبل استعمالنا الحالي للانجليزية .  

English is considered a Germanic language, but has been strongly influenced by French.
الانجليزية تعتبر لغة المانيه , ولكن تأثرت بقوه بالفرنسية . 
 French is a Romance language (from Rome, which had much geographical cross over with Greece).
الفرنسيه هي لغة الرومان (, من روما، والذي كان عبر الجغرافية كثيرا على مدى مع اليونان) 


Ancient Greek philosophy فلاسفة اليونان القدماء 

Ancient Greek philosophy arose in the 6th century BCE and continued through the Hellenistic period,
فلاسفة اليونان القدماء ظهر في القرن السادس عشر ....و اكمل من خلال الفتره الاغريقية    
at which point Ancient Greece was incorporated in the Roman Empire.
عند اليونان القدماء تأسست في الامبراطورية الرومانية  
 It dealt with a wide variety of subjects, including political philosophy, ethics, metaphysics, logic, biology, etc.
تعاملت مع العديد من المواضيع الواسعة , محتوية الفلسفة السياسية ,علم الأخلاق,ماوراء الطبيعة , القانون , الأحياء , الخ  
Many philosophers today maintain that Greek philosophy has influenced much of Western thought since its inception.
كثير من الفلاسفة اليوم ان الفلسفة اليونانية قد اثرت الكثير من الفكر الغربى منذ انشائها
Alfred Whitehead once noted: "The safest general characterization of the European philosophical tradition is that it consists of a series of footnotes to Plato.
الفريد وايتهد لاحظ مرة " أسلم توصيف عام للتقليد الفلسفي الأوروبي هو أنه يتكون من سلسلة من حواشي لأفلاطون.
" Clear, unbroken lines of influence lead from ancient Greek and Hellenistic philosophers,
خطوط غير مكسورة واضحة للتأثير حملت اليونان القديمة و الفلسفة الأغريقيقية    
  to the European Renaissance and Enlightenment.
للنهضة الأوربية والتنوير 


Socratesسقراط : 

      Socrates (469 BC – 399 BC) was a classical Greek Athenian philosopher. 
سقراط كان الفيلسوف الأثيني الكلاسيكي 
Credited as one of the founders of Western philosophy, he is an enigmatic figure known chiefly through the accounts of later classical writers,
له الفضل كمؤسس للفلسفة الغربية , وهو شخصية معروفة أساسا من خلال حسابات الكُتاب الكلاسيكيين في وقت لاحق،  

especially the writings of his students Plato and Xenophon, and the plays of his contemporary Aristophanes.
وخاصة كتابات طلابه افلاطون وزينوفون  و مسرحيات ارستوفان المعاصرة

 Many would claim that Plato's dialogues are the most comprehensive accounts of Socrates to survive from antiquity.
يزعم العديد ذلك حوارات افلاطون هي  الحسابات الأكثر شمولية من سقراط للبقاء على قيد الحياة من العصور القديمة 


       Through his portrayal in Plato's dialogues, Socrates has become renowned for his contribution to the field of ethics,
من خلال تصويره في حوارات افلاطون ,سقراط أصبح مشهور لمساهمته في مجال الأخلاق 
 and it is this Platonic Socrates who also lends his name to the concepts of Socratic irony and the Socratic method, or elenchus. 
وهذا هو سقراط الأفلاطوني الذي يضفي أيضا اسمه إلى مفاهيم السخرية السقراطية والمنهج السقراطي،

The latter remains a commonly used tool in a wide range of discussions,
هذا الأخير لا يزال يشكل أداة تستخدم عادة في مجموعة واسعة من المناقشات، 
and is a type of pedagogy in which a series of questions are asked not only to draw individual answers,
وهو نوع من التربية التي يتم فيها طلب مجموعة من الأسئلة ليس فقط لرسم الإجابات الفردية،
 
but also to encourage fundamental insight into the issue at hand.
لكن أيضا لتشجيع الرؤية الاساسية في هذه المسألة في متناول اليد.
 It is Plato's Socrates that also made important and lasting contributions to the fields of epistemology and logic,
فمن سقراط أفلاطون الذي جعل أيضا مساهمات هامة ودائم لمجالات نظرية المعرفة والمنطق،

 and the influence of his ideas and approach remains strong in providing a foundation for much western philosophy that followed.
وتأثير أفكاره ونهجه لا يزال قويا في توفير الأساس للكثير من لفلسفة الغربية التي تلتها.

Plato:افلاطون 

Plato (424/423 BC – 348/347 BC) was a Classical Greek philosopher, mathematician, student of Socrates, 
افلاطون كان فيلسوف يوناني كلاسيكي ,عالم رياضيات , طالب لسقراط  
writer of philosophical dialogues, and founder of the Academy in Athens, the first institution of higher learning in the Western world.
كتب في الحوارات الفلسفية , ومؤسس للأكاديمية في اثينا ,أول مؤسسه للتعليم العالي في العالم الغربي  

Along with his mentor, Socrates, and his student, Aristotle, Plato helped to lay the foundations of Western philosophy and science.[3]
جنباً إلى جنب مع معلمه , سُقراط ,و طالبة ,أرسطو , افلاطون ساعد لتأسيس الفلسفة الغربية والعلم 

 In the words of A. N. Whitehead: على حد التعبير


The safest general characterization of the European philosophical tradition is that it consists of a series of footnotes to Plato.
اسلم وصف عام للفلسفة الأوربية التقليدية هو يتكون من سلسله من الحواشي لأفلاطون .  
I do not mean the systematic scheme of thought which scholars have doubtfully extracted from his writings.
أنا لا أقصد المخطط المنهجي لفكر العلماء اللذين لديهم شك مستخرج من كتاباتهم .
 I allude to the wealth of general ideas scattered through them.[4]
أنا ألمح إلى ثروة من الأفكار العامة المنتشرة من خلالهم. 



Plato's sophistication as a writer is evident in his Socratic dialogues;
ثقافة أفلاطون ككاتب واضح في حواراته السقراطية  

 thirty-six dialogues and thirteen letters have been ascribed to him.
حوارات 36 و ثلاثين رسالة تعود إليه . 
Plato's writings have been published in several fashions; this has led to several conventions regarding the naming and referencing of Plato's texts.[5]
كتابات أفلاطون نُشرت في عديد من الموضات : عدة اتفاقيات بشان تسمية المراجع من نصوص افلاطون 
 Plato's dialogues have been used to teach a range of subjects, 
حوارات افلاطون تستخدم في التدريس في مجموعة من المواضيع 


including philosophy, logic, ethics, rhetoric, and mathematics.
متضمنة الفلسفة , القانون , الأخلاق ,الخطابة والرياضيات 

 Plato is one of the most important founding figures in Western philosophy.
أفلاطون هو أهم مؤسس للفلسفة الغربية .



Aristotle أرسطو 

Aristotle (384 BC – 322 BC) was a Greek philosopher, a student of Plato and teacher of Alexander the Great. His writings cover many subjects,
أرسطو كان فيلسوف يوناني , طالب لأفلاطون ومعلم للأسكندر الأكبر. كتاباته غطت الكثير من المواضيع   

 including physics, metaphysics, poetry, theater, music, logic,
مشتملة الفيزياء ,الميتافيزيقيا ,التصوير,المسرح الموسيقى ,المنطق ,  

 linguistics, politics,government, ethics, biology, and zoology.
علم اللغة ,السياسة , الحكومة , الأخلاق , البيولوجيا ,و علم الحيوان . 

 Together with Plato and Socrates (Plato's teacher), Aristotle is one of the most important founding figures in Western philosophy.
معاً مع أفلاطون وسقراط (معلم أفلاطون ) ,أرسطو واحد من أهم المؤسسين في الفلسفة الغربية  

 Aristotle's writings were the first to create a comprehensive system of Western philosophy, encompassing morality,aesthetics, logic, science, politics, and metaphysics.
كتابات ارسطو كانت ألأولى لخلق نظام شامل للفلسفة الغربية تشتمل  


Aristotle's views on the physical sciences profoundly shaped medieval scholarship,
وجهات النظر أرسطو حول العلوم الفيزيائية شكلت بعمق دراسات العصور الوسطى،

 and their influence extended well into the Renaissance.
امتد تأثيرهم الي عصر النهضة. 
In the zoological sciences, some of his observations were confirmed to be accurate only in the 19th century. 
في علوم الحيوان ,بعض ملاحظاتها كانت وأكد أن تكون دقيقة فقط في القرن التاسع عشر
His works contain the earliest known formal study of logic, which was incorporated in the late 19th century into modern formal logic.
أعماله تحتوي دراسات المنطق الرسمية المعروفة مبكراً , اللتي أُدرجت مؤخراً في القرن التاسع عشر الى المنطق الرسمي الحديث  .



 In metaphysics, Aristotelianism had a profound influence on Christian theology. 
في الميتافيزييقا , اسطوقراطيات تعمقت في اللاهوت المسيحي .


All aspects of Aristotle's philosophy continue to be the object of active academic study today.
جميع جوانب سقراط الفلسفية استمرت  في الدراسات الأكاديمية  الفعالة اليوم.


Ancient Greece and Rome and Their Influence
 on Modern Western Civilization
اليونان القديمة وروما وتأثيرها
  على الحضارة الغربية الحديثة
 “The Greeks had a massive influence on life today. They were the first to develop democracy”.
اليونانين كان لهم تأثير هائل في حياتنا اليوم . كانو أول من طور الديموقراطيه ""

   http://wiki.answers.com/Q/How_did_ancient_Greece_influence_modern_civilization 

 “The American political system, like those of many other Western nations, is profoundly influenced by ideas from ancient Greece and Rome.
النظام الأمريكي السياسي , مثل تلك العديد من الأُمم الغربية , تأثرا عميقا بأفكار اليونان القديمة وروما.
 Our ideas about democracy and republican government come from these ancient governments. Our values of citizen 
أفكارنا حول الديموقراطية والجمهورية الحكومه أتت من هذة الحكومات القديمة   

participation and limited government originate in these ancient societies.
المشاركة والحكومة المحدودة تنشأ في هذه المجتمعات القديمة.
The founders of the United States had all received a classical education. As they were forming their own ideas about the world,
المؤسسين للولايات المُتحدة تلقو جميع التعليم التقليدي . كما كانو شكلو أفكارنا حول العالم. 

 they were learning about and absorbing the ideals of ancient Greece and Rome.
كانوا يتعلمون عن ويستوعبون المثل العليا لليونان القديمة وروما.


 It is no wonder that when they were building the foundations of American government, they looked to ancient 
Greece and Rome for inspiration”.
لا عجب من ذلك عندما بنو المؤسسات للحكومة الأمريكية , نظرو إلى القديم . 
اليونان والرومان للألهام .
    
http://teachergenius.teachtci.com/ancient-greece-and-rome-and-their-influence-on-modern-western-civilization-2/ 


The Roman Empire

·  The Roman Empire, at its height, included about a fourth of Europe, much of the Middle East, and the entire northern coastal area of Africa.
· ألإمبراطورية الرومانية ,في ذروتها , اشتلمت على ربع أوربا , معظم الشرق الأوسط، وكامل المنطقة الساحلية شمال أفريقيا.  
· 
·  Its millions of people spoke many languages and worshipped different gods,
· الملايين من الناس تكلم الكثير من اللغات وعبدو آلهه مختلفة   
· 
· but they were united by the military power and government of the Romans.
· ولكن كانوا متحدين من قبل القوة العسكرية والحكومة الرومانية  .
·   
· 
·  The city of Rome grew from a farming village in central Italy to become the capital of the huge empire.
· مدينة روما نمت من القرية الزراعية وسط ايطاليا لتصبح عاصمة الأمبراطورية الواسعة . 
· 
· The Roman Empire fell apart almost 1500 years ago, but it still influences our lives. 
· الأمبراطورية الرومانية أنهارت من حوالي 1500 سنة مضت . ولكن يبقي تأثيرها في حياتنا .
· 
· More than 300 million persons speak languages directly related to Latin, the Roman tongue.
· أكثر من 300  مليون شخص يتكلمون اللغات لها علاقة مباشرة باللاتينية , اللسان الروماني.
· 
·  Many words in English and in other languages come from Latin. Roman law provided the basis of the law of most European and American nations.
· الكثير من الكلمات في الإنجليزية  واللغات الأخرى قادمة من اللاتينية , زود  القانون الروماني الأساس للقانون معظم الدول الأوروبية والأمريكية.  
http://terkno.wrytestuff.com/swa134118.htm 

The Roman Empire and Christianity
الإمبراطورية الرومانية والمسيحية
Christianity became the state religion of the Roman Empire in 380 AD.
أصبحت المسيحية دين الدولة من الإمبراطورية الرومانية في 380 ميلادي.
http://en.wikipedia.org/wiki/Persecution_of_Christians_in_the_Roman_Empire 
The Roman Emperor Constantine’s ‘Conversion’
الإمبراطور الروماني قسطنطين 'تحويل

'

One of the supposed watersheds in history is the ‘conversion’ of the Roman emperor Constantine to Christianity in, or about, 312 AD. 
واحدة من الأحداث المفترضة في التاريخ هو "التحويل" من الإمبراطور الروماني قسطنطين إلى المسيحية في، أو حوالي 312 م.
The ‘triumph’ of Christianity
'انتصار' المسيحية
Contemporary Christians treated Constantine’s conversion as a decisive 
moment of victory for Christianity .
تعامل المسيحيين المعاصرين تحويل قسطنطين للحظة انتصار المسيحية الحاسمة . 
http://www.bbc.co.uk/history/ancient/romans/christianityromanempire_article_01.shtml 
3

image1.jpeg




image2.jpeg
= North
L Sea e

—
~ Germanic invasions g
of the sth \
’; Contury g
England
SAXONS
Q
Germany N

i

Moden countries are shown in green

France.




